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Zpravodaj
obce Brloh

Vážení  
spoluobčané,

Je před námi nejkrásnější 
roční období, příroda se 
probouzí ze zimního spánku, 
všechno začíná pučet a kvést 
a tak je zapotřebí připravit své 
zahrádky na další sezónu.

Co se dělo  
a děje v Brloze
Hned po novém roce došlo 
k výměně dveří do sálu  
Kd Brloh, původní dveře  
už byly ostudou. Zároveň dojde 
k výměně dveří bočního vchodu 
pro přístup pro muzikanty.

Během zimy jsme provedli 
kompletní rekonstrukci bytu 
v bytovém domě u splavu. 
Formou obálkové metody jsme 
nabídli byt k pronájmu a nový 
nájemce se bude během dubna 
stěhovat.

došlo k rekonstrukci koupelny 
v nájemním bytě ve škole. 
vyměnili jsme dešťovou 
kanalizaci pod bytovkami, 
která ústí do otevřené stoky 
před vítů. Po domluvě se 
správou silnic část této stoky 
zatrubníme.

Jelikož dochází k neustálému 
poškozování štěrkových cest, 
provedli jsme údržbu stok 
a okolí pro lepší svod vody 
do míst, kde škody nenapáchá. 
v Rojšíně jsme zpevnili plochu, 
která se využívá pro účely 
sběrného dvora, dále jsme se 
pustili do úklidu a zpevnění 
části plochy v areálu čov,  
tak abychom získali lepší 
zázemí a skladovací prostory  
pro účely obce.

Porazili jsme smrk u Jednoty, 
stav stromu nebyl už ani  
na pohled pěkný, ale především 
kořeny poškozovaly přilehlý 
chodník a základy budovy 
obchodu. 

Co se bude dít v Brloze
Budeme pokračovat v opravě 
výtluků na silnicích, při každé 
příležitosti nacházíme stále další 
a další.

dojde k výměně krytiny na střeše 
pavilonu jídelny ZŠ, eternit 
je na pokraji své živostnost 
a dochází k zatékání do vazníkové 
konstrukce střechy – tyto práce 
jsou naplánovány na letní 
prázdniny.

Během jara dokončíme úpravy 
volejbalového hřiště, konkrétně 
střechu s pergolou a vznikne 
i plocha pro posezení venku, tím 
pádem upravíme i okolí přilehlého 
parkoviště, které zpevníme 
a doasfaltujeme až k buňkám, 
abychom se zbavili bahna před 
vstupem.

Brložští hasiči si udělají brigádu 
a překryjí střechu na staré 
hasičárně.

Zahájili jsme zvelebování 
školkového dvora, vykáceli jsme 
náletové dřeviny a celkově došlo 
k prosvětlení dvora, kde se držela 
přebytečná vlhkost. Některé hrací 
prvky nahradíme za nové.

stále pokračujeme v projektu 
čov Rojšín, kde už víme, že 
byly vypsány dotační tituly 
od ministerstva zemědělství 
pro výstavby kanalizací, proto 
budeme usilovat o získání 
finančního příspěvku z této 
výzvy.

víme, že bude v průběhu dubna 
vypsána výzva pro výstavbu 
sběrných dvorů a taktéž budeme 
usilovat o získání dotačního 
příspěvku.

opět jsme upravili prostor u rokle 
nad školou a z větší části ho 
i zaplotíme a příjezdové cesty 
zavřeme, protože dochází k tomu, 
že někteří lidé nám do rokle 
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Přeji Vám krásné jarní dny plné 
slunce, radosti a dobrou mysl.

Tomáš Jungwirth
starosta

sypou, to co tam nepatří a nerad 
bych se dočkal toho, že budeme 
pokutováni a nuceni rokli 
asanovat. do rokle patří pouze 
výkopová zemina a kameny! 

Pokud budete mít potřebu 
uložit výkopovou zeminu nebo 
kameny, tak stačí kohokoliv 
z pracovníků obce nebo přímo 
mne kontaktovat a domluvíme se. 

Z jednání zastupitelstva obce
položkách diskutovalo již 
na předešlých pracovních 
schůzkách. oba návrhy rozpočtů 
zastupitelstvo schvaluje. 

Bod osm projednával návrh 
střednědobého výhledu 
rozpočtu na roky 2025 a 2026 
byl předložen zastupitelstvu 
a zároveň byl v zákonem 
stanovené lhůtě zveřejněn 
na úřední desce. Zastupitelstvo 
nemělo k výhledu připomínky 
a schvaluje ho. 

V devátém bodě zastupitelstvo 
schválilo odměny členům JsdHo 
Brloh za uplynulý rok. 

Bod číslo deset a žádost Charity 
český Krumlov o příspěvek 
na provoz. opět schváleno. 

v posledním samostatném bodu 
číslo jedenáct zastupitelstvo 
schválilo zřízení věcného 
břemene. 

Závěrečný bod různé byl 
tentokrát poměrně rychlý 
a řešil žádost na o koupi části 
obecního pozemku a detaily 
připravovaného výběrového 
řízení na post ředitele školy.

Tentokrát jsme se sešli 
v kompletní sestavě u prvního 
zasedáni roku 2024.  
To se konalo v pondělí 26. 2. 
v kanceláři starosty  
a tentokrát i za přítomnosti 
hostů z řad občanů.

Body jedna a tři tentokrát 
řešily rozpočtové změny 
19/2023, 1/2024 a 2/2024. 
ty vzalo zastupitelstvo 
na vědomí a tu poslední 
schválilo. 

V druhém bodě jsme 
projednávali žádosti spolků 
o příspěvky na činnost. 
Postupně jsme schválili 
žádosti sdH Brloh, FK Nová 
ves – Brloh a sdružení hasičů 
čech, Moravy a slezska, 
okresní sdružení hasičů 
český Krumlov. Poslední 
žádost od linky bezpečí 
zastupitelstvo neschválilo. 

Bod čtyři obsahoval schválení 
spolufinancování dotační 
žádosti z rozpočtu obce. 
Jedná se o krajskou dotaci 
na pořízení nového vybavení 
pro JsdHo (kabáty, pila, 
rukavice). Zastupitelstvo 
souhlasilo. 

Následoval poslední bod 
různé, kde jsme řešili převody 
peněz z běžného účtu obce 
na termínovaný, nebo spořící 
účet. dále žádosti na koupi 
obecních pozemků v k.ú. 
Rojšín, poté připomínky 
občanů Jaronína ohledně 
požární nádrže a naposledy 
i úpravu směrnice o veřejných 
zakázkách. 

Na chvilku se ještě vrátíme 
do minulého roku. Konkrétně 
k datu 12. 12., kdy se od 19 
hodin konalo poslední loňské 
zastupitelstvo. Dva členové 
byli tentokrát omluveni.

Bod jedna řešil rozpočtovou 
změnu, kterou vzalo 
zastupitelstvo na vědomí. 

Druhý bod obsahoval 
návrh změny odměny členů 
zastupitelstva. tento bod byl 
po hlasování přijat. 

Bod číslo tři obsahoval návrh 
na změnu cen nájemného 
v obecních bytech a v dPs 
o 20%. výsledkem je, že 
nájemní smlouvy v obecních 
bytech budou postupně 
revidovány a nájemné dle 
platných předpisů navýšeno. 

další bod číslo pět obsahoval 
návrh na změnu ceny 
pronájmu prostor kláštera 
Kuklov. Zde s ohledem 
na navýšení správního 
poplatku za konání svatby 
mimo místo k tomu určené, 
starosta obce navrhuje 
snížení ceny pronájmu prostor 
kláštera. Bod byl schválen. 

Body šest a sedm obsahovaly 
návrhy rozpočtu pro ZŠ/MŠ 
Brloh a obce Brloh. všechny 
potřebné materiály mělo 
zastupitelstvo k dispozici 
s předstihem a o některých 

Václav Pecha ml.
místostarosta
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Nesmíme zapomínat ani 
na obyvatele v osadách, 
proto jsem tentokrát 
požádala o rozhovor paní 
Pöschlovou z Rojšína. 

Odkud pocházíte?
Pocházím z lužic, to je vesnice 
u Netolic. Prachaticko bylo 
místo, kde jsem vyrůstala. 

Jak jste se dostala do Rojšína?
Po svatbě jsme hledali, kde 
bydlet a objevili jsme inzerát, 
jeli jsme se podívat a hodně 
se nám tu líbilo. dům se 
nám celkově líbil, tak jsme 
jej koupili a pak jsme se sem 
přestěhovali. v Rojšíně jsme již 
43 let, proto už se považujeme 
za starousedlíky. Brloh jako 
takový jsem znala, jezdili jsme 
sem na zábavy. v 70. letech 
tu byl nový kulturák, zábavy 
a plesy byly často a sál i balkony 
bývaly zaplněné. 

Vím, že máte velkou rodinu. 
Mám pět dětí, čtyři kluky 
a jednu holku a třináct vnoučat. 
Když se sejdeme všichni, tak je 
nás dvacet pět. 

Jak to řešíte prostorově, když  
se Vám sjede celá rodina?
teď už puberťáky „vystrčíme“, 
necháme je sedět v kuchyni 
u stolu, protože mají své zájmy, 
ostatní sedíme v obýváku. 
a nejmenší děti obývají 
konfereční stolek, aby byly pod 
dozorem. 

Jak to řešíte s vařením, když  
se všichni sejdete?
vařím celý život. Když všichni 
přijedou, tak mám svoje 
osvědčené recepty – troubový 
guláš, svíčková. Nejraději vařím 
to, co se může podávat všem 
najednou. Plno lidí se mne  
na to ptá, jak to zvládám, ale  
už mám svoje techniky. spíš 
jsem měla problém, když se  

děti odstěhovaly, tak odhadnout 
množství pro dva lidi. 

Kde jste pracovala?
Prací jsem měla víc, dlouho jsem 
byla v Rojšíně na paletárně, 
hledala jsem takovou práci, 
abych se zároveň mohla starat 
o rodinu a vše se dalo nějak 
skloubit a zvládalo se. Než 
jsem šla do důchodu pracovala 
jsem v Grafobalu, dříve artypa, 
dělala jsem u tiskařského stroje, 
to se mi líbilo. vždy jsem si 
na práci našla to, co mne baví 
a nehledala to špatné. 

Vím, že jste aktivní farnice 
místního kostela. 
No aktivní, já to beru tak, že 
někdo to přece musí dělat. 

Kolik máte farníků v Brloze?
Když bylo sčítání, to byl ještě 
otec ondřej, tak nás bylo přesně 
sto, ale v současné době je nás 
zhruba polovička, spoustu jich 
od té doby zemřelo, někteří se 
odstěhovali - třeba naše děti. 
Jezdí sem na mše i lidé z okolí, 
když se jim například nechce 
vstávat a protože v Brloze 
začínáme v 11, tak přijedou 
na mši do Brloha. Na druhou 
stranu na Bílou sobotu byl kostel 
plný, to sem jezdí odjinud. Jsou 
to rodiny, které začaly jezdit, 
když měly děti malé, teď už jsou 
děti dospělé, ale oni sem jezdí 
pořád a těší se na to, že pojedou 
do Brloha na Bílou sobotu, už to 
mají jako tradici. 

V minulosti jste dělala noc 
kostelů, s jakým se to setkalo 
ohlasem?
v minulosti jsme to zkusili, 
ale zájem moc nebyl. Noc 
kostelů probíhá současně 
v celé republice, proto je velká 
nabídka. Přišlo pár brložšťáků 
a pár cizích lidí. Jeden rok 
jsme měli i připravenou formu 
na hostie, aby si lidé mohli 
vyzkoušet výrobu. Měsíc jsme 

doma zkoušeli správné poměry 
mouky a vody, abychom přišli 
na to, jak to udělat správně. 
Každý návštěvník si mohl zkusit 
vyrobit vlastní hostii, ale ani to 
nikoho příliš nezajímalo. Ráda 
jsem vše připravovala i proto, 
že jsem se toho dost dozvěděla 
a objevila nové věci. Na druhou 
stranu, když se v Brloze nic 
nekoná mám možnost se i já 
sama podívat někam jinam. 

Taky na Vás vím, že jste byla 
členkou pěveckého sboru. 
teď už zpíváme jen příležitostně, 
protože sbormistryně bydlí 
v olomouci. v minulosti jsme 
jezdili do Německa, do Rakouska 
a po celé republice. vzniklo to 
tak, že v Kájově byly německé 
sestřičky, Zdeňka tam hrála 
na varhany a sestřičky měly 
touhu mít tam sbor. Možná jsem 
k tomu dala impuls já, protože 
náš Michal hrál na housle , měl 
nacvičené skladby a bylo mi líto, 
aby to zůstalo ladem, když už 
to umí, navíc Michal, lucka , 
Zdenka a Honza čížků v té době 
jako kvartet jezdili po soutěžích 
a i z působení v Medvíďatech 
měli bohatý repertoár, tak jsme 
udělali o pouti koncert v Rojšíně. 
Po koncertě Zdeňka řekla, že to 
je přesně ten sbor, co potřebují 
sestřičky v Kájově. oslovila 
ještě další své kamarádky 
a bylo nás zhruba deset. Kromě 
zpívání doma, jsme jezdili dost 
do Německa, kde jsme měli 
i bavorské „turné“.  tam se mi 
líbilo, že i v pátek dopoledne  
bylo plno, že si lidé udělali čas.  
Byla to velice zajímavá 
zkušenost. vnoučata jsou  
také vedena k hudbě, hrají, 
zpívají nebo třeba tancují. 

Jak jste se dostala k organizaci 
Tříkrálové sbírky?
tříkrálová sbírka jako taková  
je notoricky známá. Když jsem 
šla do důchodu, oslovila jsem 
paní čížkovou, věděla jsem,  

Krátké zastavení v Rojšíně
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Je to jeho království a nechávám 
to na něm. Je také v důchodu, 
tak má na to čas. 

Je něco co byste ráda vzkázala?
aby si lidé víc vážili toho, jak se 
máme dobře. občas si říkám, 
jak se asi budou mít moje 
vnoučata. Když člověk sleduje 
vše co se ve světě děje a vím, jak 
je svět provázaný, že problém 
na jedné straně světa ohrožuje 
i ty na straně opačné. Moc jim 
přeji, aby jako naše generace 
mohli žít v relativním klidu. 
lidé v dnešní době mají všeho 
nadbytek a neváží si toho. všem 
bych přála, aby vnímali krásu 
naší země a šetřili ji , vážili si 
svých blízkých a rozdávali lásku 
a pak to může být……. zemský 
ráj to na pohled. 

Paní Pöschlová, moc Vám 
děkuji za milý rozhovor a přeji, 
aby Vám Váš elán vydržel 
i do dalších let. 

že to má na starosti ve Křemži.  
Byla za to moc ráda, tak jsme  
se domluvily. Řekla jsem si,  
že když jsem doma, tak můžu 
dělat něco, co má smysl.  
Měla jsem vnoučata, která 
mohla dělat krále. Chodili jsme 
v Rojšíně a také koledovali  
před kostelem. Když paní 
Mikešová navrhla, že by bylo 
fajn, kdyby se chodilo i v Brloze, 
ráda jsem jí dala kontakt 
na paní čížkovou domluvila se 
s Jarkou Kadleců a od té doby 
se koleduje i v Brloze. dělá mi 
opravdu radost, jak se sbírka 
ujala a že jsou lidé opravdu 
štědří. Musím brložšťáky  
a okolí velmi pochválit,  
že přispějí na dobrou věc. 

Jak trávíte svůj volný čas?
I když jsem důchodce,  
tak se vůbec nenudím.  
Ráno musím nakrmit slepice, 
musím s nimi pokecat. Musím 
nakrmit kocoura, musím s ním 
pokecat.   věnuji se zahrádce, 
máme teď vyvýšené záhony, 
po operaci kyčle jsem říkala, 
že už nebudu moci „na bobek“ 
a každému to doporučuji!  
také šiji, háčkuji, celkově mám 
ráda ruční práce. teď v důchodu 
mám na to konečně čas. Neumím 
v klidu sedět a mít ruce v klíně. 
Nudila jsem se jednou v životě, 
měla jsem štípnutý kotník 
a musela jsem sedět na gauči 
a mít nohu nahoře. Nebavilo mne 
se ani dívat na televizi, ani plést, 
ani háčkovat. Mám i spoustu knih 
a stále dostávám další. Baví mne 
luštit křížovky, ráno po snídani, 
když je čas, tak tím startuji 
mozek. Jezdím často na různá 
vystoupení vnoučat, hodně si 
užívám koncerty Medvíďat,  
při kterých vždy omládnu. 

Zastavím se u těch ručních 
prací, čemu všemu se tedy 
věnujete?
Plést už v současné době  
kvůli ruce nemůžu.  

věnuji se háčkování a dříve jsem 
hodně šila. téměř vše jsem dříve 
dětem ušila a uháčkovala.  
ta nabídka oblečení před 
revolucí byla velmi omezená 
a všechny děti nosily stejné 
bundy, tak mne okolnosti 
přiměly jim oblečení ušít. 
sestřenka odešla na západ 
a posílala Quelle, tak jsem 
vždy okoukala, co frčí a podle 
toho jsem dětem šila. Musím 
pochválit i manžela, který se 
výtvarně podílel, protože moc 
hezky maluje. Naše děti chodily 
oblékané jinak než většina 
a ne vždy se cítily úplně dobře, 
ale v dnešní době už vnímají, 
že byly originální. občas šiji 
i v současné době, ale už se to 
v dnešní době vůbec nevyplatí. 

Váš manžel provozuje hospodu 
v Rojšíně, pomáháte mu?
Ne, to je čistě manželovo.  
Když je nějaká větší akce, tak mu 
s něčím pomůžu, ale jinak se mu 
do toho vůbec nepletu.  Marcela Mádlová
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Pozvání do knihovny

Školka v knihovně

Korálkování v knihovně

ve čtvrtek 18. ledna mne 
v knihovně opět navštívila 
třída Kuřátek z místní mateřské 
školy. Nástup do první třídy 
se jim neúprosně blíží a proto 
stále trénujeme hlavičky. 
tentokrát jsme si na úvod 

Začátkem roku mne oslovila 
starší děvčata, že by si 
přála složitější vyrábění. 
Zavzpomínala jsem tedy  
na svá dětská léta a rozhodla 
jsem se, že se společně 
naučíme vyrábět krokodýlky 
z rokajlových korálků. sešlo 
se 7 dívek ze 4. a 5. třídy a šlo 
se na věc. Jejich pohled byl 
zpočátku trošku rozpačitý,  
když viděly, co je čeká.  
obavy je naštěstí s každým 
navlečeným korálkem opouštěly 
a viděly, že se opravdu začíná 
rodit 3d krokodýlek. 
všechna děvčata zvládla 
zdárně své výrobky dokončit. 

vzali k ruce knihu Kvídovy 
přeslechy od Kláry smolíkové. 
Povídali jsme si o zlidovělých 
slovních spojeních, které mají 
jiný význam. Nejvíc mi asi 
utkvělo v paměti, když jsem se 
dětí ptala, co znamená, když 

strávily jsme společně příjemné 
odpoledne. Holky, nebojte, už 

se o někom řekne, že je „pirát 
silnic“, jak vymýšlely svoje 
teorie o pokladech na silnici 
a podobně, to mne opravdu 
pobavilo. další částí byly 
tradičně úkoly, kde si děti 
procvičily logické myšlení 
a znalost čísel. Návštěvy máme 
naplánované až do konce 
školního roku, proto se budu 
těšit brzy na viděnou.

Marcela Mádlová 

Marcela Mádlová 

vymýšlím další termín, kdy si 
dáme druhou lekci. 
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Jagisawa, Satoši
 – dNy v KNIHKuPeCtví MoRIsaKI
Kasten, Mona
 –  Začít ZNovu; věŘIt ZNovu; CítIt 

ZNovu; douFat ZNovu; sNít ZNovu
Kawamura, Genki
 – KdyBy Ze světa ZMIZely KočKy
Křejčí, Václav Upír
 – ŠťastNé HoRoRové Mládí
Nikolai, Maria
 –  sáGa od BodaMsKéHo JeZeRa:  

dCeRy Štěstí
Prejdová, Dominika
 – Z čeHo Je deN
Rijn, Elle van
 – ŽIdovsKé Jesle
Rosen, Jane L.
 – elIZa Je saMa doMa
Savas, Anna
 –  taJeMství v Nás; sNy v Nás;  

NaděJe v Nás
Stockett, Kathryn
 – čeRNoBílý svět
TMBK
 – tMBooK
Vrchovský, Ladislav
 – GeNeRál HelIodoR PíKa a JeHo vRaZI

– DETEKTiVKy, ThRiLLERy
Bartošová, Tereza
 – dCeŘINa KletBa; KleKáNICe; vodNíK
Carter, Chris
 – NaPsáNo KRví; GeNesIs 
Galbraight, Robert
 – čeRNočeRNé sRdCe
hawkins, Paula
 – PoMalu HoŘíCí oHeň
McFadden, Freida
 – Za ZaMčeNýMI dveŘMI
Regan, Lisa
 – Závod s časeM 
Rose, Jacqui
 – JedNa velKá leŽ
Trpková, Kristýna
 – NěKdo Z Nás

NAUčNá LiTERATURA PRO DOSPěLé
Zemanová, hana
 –  Nový BIoaBeCedáŘ HaNKy ZeMaNové

BELETRiE PRO DěTi
Castagna, Manlio
 –  PetRadeMoNe: KNIHa BRaN; 

PetRadeMoNe: ZeMě NeNávRatNá
Cobb, Amelia
 –  eMa a KouZelNá Zoo: ŽáRlIvý 

levHaRt; sNaŽIvý MedvídeK; 
vystRaŠeNý tuleň; RoZtoMIlá laMa

Fisherová, Daniela
 –  JaK NoH sNědl ZvětŠovaCí BoBule

 –  HledeJ a oBJevuJ: NeMoCNICe; 
ZvíŘátKa v Zoo; JedNoRoŽCI; 
ZvíŘátKa a MláďátKa; KoNě 
v JeZdeCKéM KluBu; vesMíR; 
dINosauŘI; HIstoRICKé lodě; 
vIKINGové

Lebeda, Jan
 –  MedovNíčeK a MedulKa, 

MedovNíčKova doBRodRuŽství
Pospíšilová, Zuzana
 –  NeReZ
Epstein, Marek
 –  KouZelNá tŘída MeZI stRaŠIdly; 

KouZelMá tŘída o váNoCíCH;  
dalŠí RoK s vílou JasMíNou; 
KouZelNá tŘída o velIKoNoCíCH; 
KouZelNá tŘída slaví deN dětí

Radová, Libuše
 –  doBRodRuŽství MedvídKa Mývala; 

PRasátKa Jdou do světa
Stančík, Petr
 –  JeZeveC CHRuJda a JaK PŘeteKla  

HRáZ tRPělIvostI

NAUčNá LiTERATURA PRO DěTi
Brož, Petr
 – vesMíRNíčeK

BELETRiE PRO DOSPěLé 
– ROMáNy
Brogan, Tracy
 – PŘeJu sI teBe!
čapka, hynek
 – NevIdItelNé KoŘeNy
Grünigová, Michaela
 –  RodINNý Hotel: Nový ZačáteK; 

BouŘlIvé dNy; dNy RoZHodNutí
heiland, Julie
 – dIaNa: KRálovNa sRdCí
izquierdo, Andreas
 – stíNy světa

Nové knihy
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Prostředí je tam krásné a rádi tam jezdíme. 
Nejraději máme soutěže a volné plavání.

Základní škola 
a Mateřská škola Brloh

v rámci výuky přírodovědy 
se žáci 5.třídy podívali 
do Planetária v českých 
Budějovicích. absolvovali 
promítání filmu o planetách 
ve sluneční soustavě. 
seznámili se se souhvězdími 
severní polokoule. Přenesli 
se i do dalekého vesmíru. 

od listopadu do konce ledna absolvovaly  
děti 3., 4. a 5. třídy naší školy oblíbený 
plavecký výcvik. Každou středu jsme  
dojížděli do Prachatic na plavecký bazén. Mirka Pouzarová 

Karneval v Medvídku

v pátek  9. února jsme si udělali 
v družině Medvídek maškarní 
karneval.

Jako loni tak i letos byla 
podmínkou maska. a to se všem 
povedlo. takže při soutěžích, 
které jsem pro děti připravila, 
jsme mohli pozorovat princezny, 
letušky, Mária, šerifa, červenou 
Karkulku, pirátky, ale i čertice, 
kočičku nebo i prodavačky.

Po tanci a soutěžích nám přišlo 
k chuti občerstvení, které jsme 
všechno spořádali. odpoledne 
uteklo jako voda a plni zážitků  
jsme se rozešli domů.

Anna Karlová
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děvčat i chlapců. také bych ráda 
paní učitelce chtěla touto cestou 
ještě jednou moc poděkovat.

Zdravotní ukázka

Žáci ZŠ a MŠ Brloh jsou zdatní bruslaři

Poděkování

děvčata ze zdravotního  
kroužku nám ve škole  
v Brloze udělala přednášku 
s ukázkou první pomoci při 
záchraně poraněných osob. 

Myslím, že ukázky i vysvětlení 
bylo pro všechny děti, ba 
i dospělé, velice poučné. 

děvčatům moc děkuji  
a myslím, že tak šikovných 
děvčat, jako je Barunka 
lošková a Rozárka Foltinová  
je u nás na škole více a doufám, 
že příští rok bude i více 
zájemců o zdravotní kroužek. 

v pondělí 18. 3. se žáci  
6. a 7. třídy brložské základní 
školy vydali v doprovodu 
pedagogů bruslit na zimní 
stadion v českém Krumlově.  
I ti, co stáli na nabroušených 
nožích poprvé, si vedli dobře. 
Nálada byla výborná a všem 
po výkonu pořádně vyhládlo. 
Jestli se ještě někdy objeví 
pořádná zima, třeba to příště 
vyjde i na rybníku pod širým 
nebem. 

děkujeme panu václavu 
Pechovi za dobrovolnou  
a trpělivou pomoc při 
bruslení předškolních dětí 
a nejmladších žáků naší 
školy na zimním stadionu 
v českém Krumlově.

Anna Karlová

Ivan Bartoš

Paní učitelka anderlová, která 
tento kroužek vede již 60 let, 
a má spolu s děvčaty spoustu 
úspěchů na soutěžích, by jistě 
uvítala, kdyby se přihlásilo více 
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Růženka: 
„Někdy začne taťka tančit,  
to mě rozesměje. S Lojzou  
jsme tancovali, že sem měla 
hlavu dole. Udělali jsme 
hvězdu.“

Eliška Š.: 
„Nejvíc mě rozesměje, když 
Martinka dělá legrační 
obličeje.“

Davídek T.: 
„Všemu.“ 

Danielek: 
„Rád se směju tomu, když se 
někdo ksichtí.“

KUŘáTKA:
Ondrášek: 
„Plyšákům, protože se mi líbí 
a jsou na spinkání.“

Johanka: 
„Nejvíc se směju třeba 
sluníčku. Doma máme legrační 
věci, co dělají kluci bráchové, 
víš.“

Emička K.: 
„Doma nové panence, protože 
je hezká.“ 

Emička B.: 
„Tobě paní učitelko, protože 
jsi na světě. A doma Tádovi, 
mamce, taťkovi, protože jsme 
rodina. i školku mám ráda, 
proto se tam směju.“

Anežka: 
„Směju se tatínkovi-asi 
blboviny.“
 
Emička J.: 
„Nejvíc se směju s bráchou, 
když si hrajem.“

Žofinka: 
„Když jedu z klouzačky.“

Zimnní Zprávičky ze Školičky

Zimní radovánky jsme si 
pořádně užili již v prosinci. 
Po několika letech křoupal 
čertům sníh pod kopyty 
a na celou nebeskou i pekelnou 
družinu byla pěkná podívaná. 
Jako bychom se dostali do doby 
pana Lady, kdy se tyto postavy 
musely brodit sněhem, aby 
navštívily ty nejmenší.

Z tohoto období máme pro 
vás zachycený rozhovor dvou 
emiček, které si vyprávěly své 
dojmy z příchodu Mikuláše 
a čertů u nich doma:

emička K. povídá: „Ta starší 
nebučela a ta mladší Janička 
bučela a já nebučela-fakt. 
A Terezka byla v pytli!“
emička B. se přidala: „Já se 
bojím čertů i kostrů i duchů!“
emička K. ukončuje debatu: 
„Velký čert měl černý červíky 
na zubech, protože si je 
nečistil!“ 
- Holčičky se prostě vyznají.

Nový rok 2024 jsme přivítali 
s úsměvem, abychom se na sebe 
nemračili po celý rok.  
Znáte to:„Jak na Nový rok,  
tak po celý rok!“

děti dostaly anketní otázku: 
„čEMU SE NEJVÍC SMěJETE?“          

KOŤáTKA:
honzík P.: 
„Třeba když jsme na tobogánu.“

Toníček: 
„No, když máme stromeček 
a máme tam hodně dárečků. 
Nejvíc si rád hraji s kamarády.“

Nelinka: 
„Když se mamka pere s Peťou-
ze srandy. A taky, že Johanka 
běžela za Toníčkem a skočila 
na něj.“

Vojtíšek R.: 
„Když prší, jsou velký louže 
přes silnici, s autem uděláme 
cák, tak tomu se směju.“

Johanka: 
„Když třeba někdo něco řekne 
vtipnýho.“

Davídek h.: 
„Když si někdo prdne, tak se 
směju. Když traktor píchne 
kolo, pak praskne, tak se 
směju.“

Verunka: 
„Třeba to, když na mě táta dělá 
íhahá, jako když jsem byla 
malinká.“

Váša: 
„Směju se, když někam 
jedu-k Barunce a honzíkovi. 
Povídáme si vtipy.“

Eliška F.: 
„Když třeba honzík dělá 
srandy.“

Lotynka: 
„Mě nejvíc rozesměje, když 
jsem s mamkou, když jsem 
s taťkou.“
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Masopustní veselí              
začne ráno v pondělí.         
Od pondělka do pátku- 
změní třídu v pohádku.      

Paní učitelka se ptá dětí:  
„A kdo je ten medvěd, kůň… 
na obrázku?“
emička K. „To jsou liďové.“ 

„Proč se lidé do masopustního 
průvodu a na karneval 
převlékají do kostýmů  
a berou si masky?“ 
Honzík R. „Aby byli jiný!“ 

Paní učitelka vypráví 
o masopustních koláčích 
a zeptá se: „hynečku, jakou 
dala maminka marmeládu 
do koláčů, když je náplň 
červená?“
Hynďa: „Kepuč!“ 😊
- červený kepuč neboli kečup, 
to by byla zajímavá kombinace. 
dětem prostě kepuč chutná 
všude.

10. 2. byl v Brloze masopustní 
průvod a Růženka, Nelinka 
a Honzík P. vypráví dětem své 
zážitky. 
volali jeden přes druhého:
„Bylo tam stádo šneků, hejkal, 
voják, doktoři, mravenec 
Toníček, beruška, 2 medvědi. 

Vojtíšek h.: 
„Pejskovi a kočičce u babičky. 
Ten je Dasty. Akorát ho honíme 
a mám z toho radost.“
 
hynďa: 
„Pavouk opravdový, že má tak 
velký nohy.“

Martinka:
 „Jája“-Jáša (její panenka)

honzík R.: 
„Když se jdeme fotit.“

lednové radovánky máte 
zachycené na 2 fotografiích. 
dokonce uvidíte tvoření iglů  
na hřišti a jízdu mašinky 
z kopečka na školní zahradě. 
Zima na sněhu je prostě paráda.

Nyní máme pro vás perličky  
ze zimního pobytu venku:

děti přišly z procházky 
a emička J. pláče, že jí pálí 
pusinka, že by ji potřebovala 
namazat. asistentka anička 
říká: „Teď si namažeš pusinku 
špagetama, potom to doma 
s maminkou vyřešíte.“
emička s úsměvem: „Tak jo!  
My máme doma jelení rty!“ 😊
- ty to určitě zachrání.

Na procházce říká Johanka K. 
paní učitelce: „Mám nové teplé 
boty, všimla sis?“  
Paní učitelka se radši podívá 
(nevšimla si) a boty Johance 
pochválí. Johanka se ptá dál: 
„A víš, kde jsme je koupili?“
Paní učitelka:  
„V obchodě-v obuvi.“
Johanka hlasitě:  
„Nee, v boťárně!“ 😊
- Choďte si boty kupovat jedině 
do boťárny.

děti si venku klouzají na větší 
zamrzlé louži a paní učitelka  
je nabádá, ať jsou opatrné. 
emička J. říká:  
„Neboj, paní učitelko, já mám 
smysl pro rovnováhu.“ 😊
- tento smysl by se nám všem 
jistě hodil.

třetí zimní měsíc únor  
byl zaměřený na naše  
lidové tradice-MasoPust.  
od 5. do 16. 2. jsme si  
ve školce užívali masopustní 
vyprávění, vyrábění,  
dovádění, které bylo  
propojeno sportovními, 
vědomostními úkoly 
za doprovodu tematických 
pohádek, písní, básniček  
a her.
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Krtek nebo to byl tučňák? 
A hráli tam na vozembouch 
a harmoniku. A taky tam měli 
bonbony, bezva kobližky, 
perníčky, špek, klobásy 
a koláče.“ Nelinka doplní:
„Vezmula jsem si na cestu 
zelňáky!“ 
ostatním tyto odpovědi bohatě 
stačily. dověděli se z průvodu 
dost a byli spokojeni.

13. 2. „DNESKA MáME ÚTERÝ-
MASOPUST VESELÝ.“
Kuřátka pozvala do své třídy 
Koťátka. Měla pro všechny dost 
školkových převleků. společně 
si zatančili na píseň: Maškarní 
plesy od pana svěráka a uhlíře.  
legrace, tanečních kreací 
a decibelů hluku byl dostatek.
 
16. 2. byl největším 
vyvrcholením KARNEVAL:

„Dobré ráno, dobrý den,
do masek se převlečem.
Pojďte rychle všichni dál,
máme tady karneval.“

a kdo na karneval přišel?
večerníček, 2 andílci, kovboj, 
2 princezny, baletka, oslík, 
tygřík, Batman a Minnie. voják, 
indián a pirátka chtěli ulovit 
obrovského dinosaura. toho  
ale zachránila malá drobná  
selka s Ferdou Mravencem.  

ač malí, ale udatní. K tanci  
všem na harmoniku zahrál 
veselý klaun a kovboj předvedl 
líbivý tanec.

děti dováděly, ale také 
sestavovaly rozstříhané 
pohádkové postavy.  
Házely jitrnicí na cíl, pokusily 
se o akrobacii s kroužky při  
chůzi na lavičce. Jitrnici si 
podávaly nad hlavami, mezi 
nohama, obouvaly židličky 
do svých bačkorek.  
tancovaly a únava stále 
nepřicházela. 

Karneval byl podle dětí  
„pecka“. Největší pozdvižení 
zaznamenal dinosaurus. 
Z dětských úst se ozývalo:  
„Ten dinosaurus je hustej!“

Ještě jedna perlička  
z prožitého karnevalu:
děti si prohlíží paní učitelku 
a Nelinka říká:
„Já jsem tě poznala podle 
náušniček.“ Johanka dodává:
„Já podle očí a vrásek!“ 
- Co naplat! vrásky si 
paní učitelka pořádně 
nezamaskovala.

Zima nám utekla a už tu máme 
první měsíc jara-březen.
Paní učitelka se zeptala 
nejstarších dětí, jestli ví,  
co znamená: 
„JARO UŽ JE ZA DVEŘMA?“

Váša: 
„Sluníčko už vyšlo a svítí 
hodně.“

Toníček: 
„Po zimě rostou sněženky. 
To jaro asi udělalo semínka 
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Užijte si hezkých jarních 
dnů, ať už budete na výletě 
uprostřed přírody, nebo jen 
mezi záhonky na zahrádce. 
A my si to s dětmi užijeme 
všude tam, kde bude jaro 
čarovat.

a potom vyrostly sněženky 
kvůli slunci.“

Lotynka: 
„Že brzy budou kvést 
pampelišky.“

Johanka: 
„Jako že už to jaro přichází. 
Sluníčko má sluneční paprsky 
a ty nás hřejí.“

Verunka: 
„Protože se blíží, před tím  
bylo hodně daleko.“

Eliška F.: 
„Jaro vyrábí ty kytky-
sněženky, petrklíče.“

Vojtík: 
„Sluníčko vychází, hřeje 
paprskama, které jsou větší 
než v zimě a musíme se 
namazat opalovákem,  
abysme se nespálili.“

Davídek h.: 
„Bude léto.“

Danielek: 
„To že už moc dlouho nebude 
trvat zima. Stromy se 

Za Kuřátka a Koťátka 
Dana Hamanová

probouzí, mají velké listy. 
Pomůže sluníčko a jaro.“

Eliška Š.: 
„Že už za chvíli bude jaro?“

Růženka: 
„Protože jako že už se blíží! 
TO JARO!“ 
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Připomínáme splatnost poplatků za odpady a psy na rok 2024. splatnost je do 30. 6. 2024

Ohlašovací povinnost

dále upozorňujeme, že poplatníci jsou povinni hlásit změny do 15 dnů od vzniklé události  
(např. úhyn psa, přihlášení nového psa). Pokud přijdete např. odhlásit psa po půl roce, poplatek 
vám běží do dne odhlášení. 

v případě úmrtí nebo změny pobytu se vrací poměrná část z ročního poplatku, která vám bude 
vypočítána na úřadě.

informace pro právnické osoby a fyzické osoby 
podnikající na území obce

Podle zákona o odpadech je původcem odpadu každý,  
při jehož činnosti vzniká odpad (např. kadeřnice, účetní,  
provozovatel restaurace i penzionu apod).

Původcům odpadu zákon (Zákon č. 541/2020 sb.,  
o odpadech) ukládá řadu povinností, např.

   Soustřeďovat odpady odděleně  
(tedy třídit odpad)

   Zabezpečit odpad před odcizením  
nebo únikem a také před znehodnocením

   Původce odpadu je povinen komunální odpad  
buď předat odpadové firmě, která mu  
za dohodnutou cenu zajistí zákonné nakládání  
s odpadem, nebo na základě smlouvy s obcí  
využít systém odpadového hospodářství.  
Obec Brloh stanovila Obecně závaznou  
vyhlášku č. 4 /2021. Tu naleznete  
na stránkách obce Brloh. 
 
 
www.obecbrloh.cz

informace z obecního úřadu

Poplatky
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Každý už si jistě všiml, že v obci jsou dva nové kontejnery. Konkrétně se jedná o kontejnerové 
stání u pošty a u řadovek směrem k čovce. (kdo chce tak u „Nuseláku“) Jedná se o sběrný 
kontejner na textil, který jistě vídáte i v okolních obcích. tyto kontejnery nahrazují původní 
sbírku ošacení na obecním úřadě od diakonie Broumov. Podrobnosti naleznete níže 
na přiloženém letáku.

Nové kontejnery

Václav Pecha ml.

Co vše třídit?

Výňatek ceníku obecního systému odpadového hospodářství 
pro rok 2024 (ceny jsou uvedeny bez DPh)

Náklady na svoz a likvidaci odpadu (dle odst. 2 písm. a) – f), h – tříděný odpad 250 Kč za rok
Náklady na svoz a likvidaci odpadu (dle odst. 2 písm. g) – sběrný dvůr)  6 Kč/kg
Náklady na svoz a likvidaci odpadu (dle odst. 2 písm. i) – žetony   80 Kč/nádoba

v případě dotazů volejte 380 745 067 nebo pište na email: postapartner@obecbrloh.cz
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Krátká vzpomínka 
na pana Františka Smetanu

Poděkování 

Zarmoucená rodina děkuje všem, kteří se přišli naposledy s panem Františkem smetanou 
rozloučit. děkuje též za květinové dary i za slova útěchy.

dne 22. 2. 2024 zemřel 
v požehnaném věku 92 let, 
brložský rodák a mnohaletý 
kostelník František 
smetana. Celý jeho život  
byl spjat s místním 
kostelem sv. Šimona  
a Judy. od dětství 
ministroval, poté měl 
ministranty na starost 
a v roce 1966 převzal 
po václavu stankovi  
funkci kostelníka. 

Před 13 roky (to mu bylo 
80 let) jsem s ním dělala 
rozhovor do Zpravodaje. 
vyprávěl, co všechno obnáší 
kostelničení, od přípravy 
na mše a asistování, 
výzdobu kostela, květiny, 
úklid, v zimě čistění 
schodů (a že jich není málo 
a sněhu bývalo hodně), 
různé opravy, atd. až 
do sedmdesátého roku 
nebyly kostelní zvony 
na elektřinu, takže musel 
zvonit ráno, v poledne  

(když šel na oběd) a večer 
klekání. Přitom chodil do práce, 
až do důchodu dělal skladníka 
v družstvu. také si posteskl, 
že i v těch 80 letech musí 
obden vystoupat tolik schodů 
a natahovat věžní hodiny.  
Když si to tenkrát přečetl  
můj muž, vyrobil mu 
s kamarádem elektrický pohon 
natahování věžních hodin 
(funguje dodnes). Pan smetana 
byl šťastný a moc jim děkoval. 
Kostelníka dělal do svých  
85 let, což je celých 50 let.

vychoval tři dcery 
a chválil je, jak se o něj 
pěkně starají. Mrzelo 
ho, že nevyšel vynikající 
plán pátera Honsy, který 
chtěl vybudovat cestu 
za kostelem po farské louce 
až ke hřbitovu. také si 
přál najít svého zástupce. 
Myslím, že takový člověk, 
který by se o kostel staral 
tak obětavě a tolik let, se už 
v dnešní době těžko najde.

Marta Tomanová

Společenská kronika
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Blahopřání
jubilantům

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme  
a přejeme do dalších let hodně štěstí a spokojenosti. 

ať prožijete další léta ve zdraví, s úsměvem na tváři a v pohodě,  
v blízkosti svých příbuzných, přátel a známých.

Pro informaci uvádíme, že ve Zpravodaji zveřejňujeme jubilanty ve věku 65, 70, 75 a 80 let.  
od 80 let pak každoročně. Zveřejňujeme pouze ty jubilanty, kteří vyplnili, podepsali 

a odevzdali souhlas se shromažďováním a zpracováním osobních údajů  
na obecním úřadě v Brloze. totéž platí i pro dárkové balíčky (a to od 70 let).

leden Jan Švarc 65 let Jaronín

 

Únor Vlasta Vacková 91 let Brloh

 Božena Tancerová 84 let Brloh

 František Loško 82 let Brloh 

 Růžena Binderová 75 let Brloh

   

Březen Vlasta Jakešová  85 let Brloh

 Anežka Foltinová  88 let Jánské údolí
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Byli jsme opravdu moc rádi,  
že se po letech trochu nižší 
účasti řady masek znovu 
rozšířily (napočítal jsem  
přes 40 masek). doufám, že 
příští rok se sejdeme ještě 
ve vyšším počtu!

dne 10. února 2024 se konal 
tradiční masopustní průvod. 
ve 13 hodin ho již tradičně 
odstartoval výstřel z děla 
a masky, vedené masopustem, 
vyrazily od hasičské zbrojnice.

o dobrou náladu se staraly 
hasičky, které za doprovodu 
muzikantů, předváděly taneční 
sestavu „trnky brnky“.  

Ohlédnutí za kulturními akcemi

Masopustní průvod

Šneci sice trošku brzdili 
dopravu, ale jinak nám stačili 
(hlavně v pití  ). Nechyběli ani 
doktoři, kteří cestou dokázali 
vyléčit různé neduhy. dále jste 
mohli vidět kužely, medvědy, 
zahradnice, kominíka a další 
povedené masky.

Chtěl bych poděkovat všem, 
kteří se průvodu zúčastnili.  

Za SDH Brloh 
Vlastimil Vacek
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Plesovou sezónu  
v kulturním domě v Brloze 
zakončil tradičně maškarní 
ples pořádaný sborem 
dobrovolných hasičů dne  
24. 2. 2024 od 20 hodin. 

Návštěva na plese byla 
opravdu hojná, překročila 
hranici 300 zúčastněných. 

hasičský maškarní ples

všem, kteří se zúčasnili  
a tím nás také podpořili,  
moc děkujeme!

Zavítali k nám například 
medúzy, kominíci, banda čertů 
z pekla, pár liných bezdomovců 
a spoustu dalších masek. Je 
vidět že fantasie a vynalézavost 
vám opravdu nechybí. :) 

K poslechu a k tanci nám 
do pozdních hodin hrála 
kapela Pozor vizita!. 

Budeme se na vás těšit 
v příštím roce a doufáme  
že jste si letošní ples užili 
jako my.

Za SDH Brloh 
Václav Loucký
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   Kosmetické ošetření luxusní kosmetikou AHAVA

   Mokrá pedikúra, mobilní pedikúra, ošetření zarůstajících nehtů,  
aplikace nehtových rovnátek, nehtová modeláž 

   Manikúra

   Vizážistické služby

   Ženské sportovní a rekondiční masáže

   Reflexní masáž plosky nohy podle tradiční čínské medicíny

Kontakt:

Bc. Renata Jacová

Chmelná 35 
382 03 Křemže

telefon: 773 596 691 
e-mail: rencajacova@seznam.cz

  Kosmetikaulesa Křemže

Inzerce
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účastníky. Přinesli s sebou 
nejen dárky, ale hlavně dobrou 
náladu, při které čas velmi 
rychle utíkal. Přezpívali jsme 
celý Zpěvníček koled a ještě 
jsme přidali nějaké lidové 
písničky. Přišel mezi nás 
i starosta pan tomáš Jungwirth. 
Zazpíval si s námi a myslím si, 
že se i dobře bavil.

s přípravou tohoto podvečera 
nám pomáhá obecní úřad.  
Jeho zaměstnanci připraví stoly 
a židle a ubrusy, členky výboru 
Ms ččK plní roli hostesek, 
starají se o výzdobu a paní 
Miluška vacková vždy včas 
zakoupí mikulášské balíčky. 
Potřebné nádobí nám půjčuje 
školní kuchyně. děkujeme vám 
všem, kteří jste se postarali 
o pěkný zážitek našich seniorů.

Příspěvky čtenářů Zpravodaje

český červený kříž, adventní setkání

Na 6. prosince 2023 
pozval výbor Ms ččK své 
členy a obyvatele domu 
s pečovatelskou službou 
na tradiční mikulášské 
posezení. I tentokrát probíhalo 
naše 18. setkání podle již 
tradičního programu. 

Na úvod vystoupila děvčata 
z kroužku aničky Karlové, 
která s nimi nacvičila hezké 
vánoční pásmo. děvčata nám 
pak předala vkusné vánoční 
dárečky, které pro tuto 
příležitost vyrobila.  
Již několik let na setkání 
zpíváme koledy. od roku 2018 
máme vytištěné Zpěvníčky pro 
případ, že by někomu vypadlo 
nějaké to slovíčko. Mikuláš 
(Petra Králová) a čertík nezbeda  
(Karolína Petříková) na sebe 
nenechali dlouho čekat.  
čertík provedl pravidelnou 
kontrolu účasti, zjistil,  
kdo je nový obyvatel 
pečovatelského domu, 
poptal se na zdraví 
nemocných, kteří 
nepřišli a srdečně se 
vítal se známými, 
pravidelnými 

Marie Anderlová
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Na úvod zabrousíme pár 
týdnů, ba dokonce měsíců 
do minulosti. do časů 
listopadových zabijaček, vůně 
ovaru, mastných rukou a úst.  
do časů, kdy každému 
správnému masorádovi 
účastnícímu se těchto 
vesnických kratochvílí 
problesklo hlavou: „Jaké by  
asi bylo vyudit si vlastní  
(tedy, ne tak docela vlastní,  
ale prasečí) bok? Jaké by  
asi bylo zakousnout se 
do vlastnoručně vyrobené 
tmavě červené klobásy,  
salámu, či pouzné šunky?“

Jistě, mnozí tuto činnost 
provozují léta a vymazlili 
ji k dokonalosti a své 
spokojenosti. Jiní stále  
vylepšují své schopnosti 
metodou pokus – omyl  

a další se odvážili do této 
řeky vstoupit poprvé. všichni 
však začali stejně. Základem 
bylo maso, které naložili dle 
tajných receptů na několik dní 
do směsi koření. Poctivě otáčeli 
a překládali kousky bůčků, 
dokud neuzrál čas zatopit 
v udírnách.

udírny všech druhů a velikostí 
polykaly kolečka dříví a štěpky. 
vášniví, převážně amatérští, 
uzenáři a jejich rodiny poctivě 
přikládali ve dne v noci, aby 
byl výsledek jejich snažení 
co nejlepší. a 3.2.2024 nastal 
den „d“. Pod záštitou spolku 
RoHatý se konal další ročník 
Špekobraní.

věhlas naší soutěže o nejlepšího 
„špekaře“ se za těch několik let 
rozšířil od Malont až po lindu 

a v rojšínské pergole se  
po páté hodině odpolední  
začaly shromažďovat vzorky 
uzenin k degustaci. Naštěstí 
pro porotu tam nedošly 
po svých, ale byly doneseny 
nadšenými uzenáři, kteří 
toužili po posouzení svých 
výrobků, přičemž mnozí šilhali 
i po metách nejvyšších.

Pětičlenná porota s mlsnými 
jazýčky a dokonale vyladěnými 
chuťovými pohárky zasedla 
ke stolu a čekala na první 
ochutnávku. v kategorii špek 
se sešlo šestnáct vzorků 
a v kategorii PuMa (přehlídka 
uzeného materiálu) dvanáct.

soutěžící a další přihlížející 
si krátili dlouhou chvíli 
příjemnými a mnohdy 
poučnými rozhovory.  

Špekobraní 2024
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Poté nastala chvíle pro diváky 
a soutěžící, kteří ochutnali 
to, na co se tak dlouho těšili, 
a mohli tak sami posoudit, 
zda měla porota stejné 
chuťové preference jako oni 
sami. s pokročilým večerem 
a přecpání uzeným došlo 
i na řeřichové lože, které  
bylo spaseno posledními 
účastníky večera.

Přes malé mouchy, které byly 
organizátorům naznačeny, to 
byl vydařený večer. věříme, že 
se v příštím ročníku vychytají 
i poslední octomilky a těšíme se 
na další porci voňavého špeku, 
uzeného sýra, vajec a dalších 
nápadů, které soutěžící vymyslí.

děkujeme spolku RoHatý 
za příležitost k setkání, 
a také panu Pöschlovi a paní 
Bürgerové, kteří se neúnavně 
starali o pitný režim všech 
přítomných.

místě a dostali pamětní medaili 
a diplom.

v kategorii špek získal 
první místo pan vávra Juda 
ze stradova. Jeho tenoučce 
nakrájená uzenina se rozplývala 
v ústech a vytvořila blaho 
v „hubě“. Medaili za druhé 
místo si odnesl pan Jaroslav 
trávník z Brloha a na třetím 
místě se umístil pan Jiří tancer 
z Janského Údolí.

v kategorii PuMa opět zvítězil 
pan vávra Juda, na druhé místo 
dosáhla paní Bára Pöschlová 
z dubové se svým uzeným 
sýrem v řeřichovém loži a třetí 
místo znovu obsadil pan 
Jiří tancer z Janského Údolí. 
Gratulujeme!

Cílem ovšem nebylo jen 
vítězství, ale hlavně setkání 
podobně smýšlejících osob 
a popovídání si nad sklenkou 
dobrého pití a jídla. Jana Němcová

Například na téma: Jestli je lepší 
udit na třešni, buku nebo bříze. 
Chutě na uzeniny zaháněli 
popíjením piva a pojídáním 
přinesených dobrot, přičemž 
se soutěžním vzorkům nejvíce 
blížily zelňáky, díky obsahu 
mletých škvarek, a brambůrky 
se slaninovou příchutí.

Porotci nejprve ohodnotili 
celkovou prezentaci vzorku 
na talíři a vzhled jednotlivých 
kousků. Poté nasáli vůni 
uzeniny a zaznamenali své 
poznatky na papír. Nakonec 
vzorek vložili do úst a zapojili 
žvýkací ústrojí. Přiřadili body, 
zavlažili hrdlo a pokračovali 
v degustaci. Podle výrazu  
jejich tváří se nedalo 
odhadnout, jak si daný vzorek 
stojí. Praví profesionálové 
zapálení pro věc.

diváci i soutěžící se stávali 
nervózními. Pohled na talíře 
plné voňavých dobrot v nich 
vyvolával Pavlovův reflex. 
Neznalý pozorovatel by si 
mohl myslet, že všech padesát 
přihlížejících zasáhla  
epidemie slintavky.

Mezitím se přešlo ke kategorii 
PuMa, ve které se objevily 
uzené sýry, salámy, klobásy, 
dokonce i vejce.

dva nezletilci ze čtvrté třídy 
nedaleké základní školy 
postupně odnášeli zelňáky, 
až nezbyl ani jediný a diváci 
museli vzít za vděk nakládanou 
kukuřicí, mrkví, kozími rohy 
a kyselými okurkami.  
v závěru se cpali i suchým 
chlebem.

Konečně byly hlasy sečteny 
a přistoupilo se k vyhlášení. 
Žádný ze soutěžících neodešel 
s prázdnou. všichni, kteří se 
neumístili na stupních vítězů, 
byli na krásném bramborovém 
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dle uvážení 60, 90, 190)  
na číslo 87 777. více na  
www.darcovskasms.cz. lze 
přispět i darem přes složenku 
nebo převodem na sbírkový 
účet: 66008822/0800, vs 777.  
Podrobné informace  
najdete na stánkách  
www.trikralovasbirka.cz. 

a nyní již k výsledkům.  
Kasička na obecním úřadě 
vydala 3.974 Kč, v Železářství  
3.118 Kč, v Bromélii 2. 989 Kč 
a v kase v kostele sv. Michaela 
se spočítalo 10.512 Kč.  
tato částka je též z obchůzky 
po Křemži, se kterou 
vypomáhala p. R. Pőschlová. 
Koledovalo se také v Chlumu -  
zde kasa p. a. Novákové 
a p. P. čierné vydala 12.649 Kč, 
ve stupné – příspěvek od dárců 
v kase p. R. Zemanové činil  
2.386 Kč. Celkem Křemže a okolí 
přispělo částkou 35.628 Kč. 
Když přidáme výnos koledníků 
z Holubova 26.150 Kč a Brloha 
44.764 Kč je konečná částka 
pro letošní rok rekordních 
106.542 Kč. upřímné a srdečné 
DěKUJEME všem štědrým 
dárcům. Je zřejmé, že bez dobré 
vůle vedoucích skupin  
a jejich ochotných koledníčků 
by tato sbírka neměla smysl.  

tříkráloví koledníci již zmizeli 
z našich ulic, tříkrálová sbírka 
je sečtena a jak to vypadalo 
u nás? v letošním roce koledníci 
zažili nepříjemný déšť, sníh 
i velký mráz, ale přesto 
odhodlaně vyrazili k vašim 
domovům s požehnáním 
a prosbou o podporu projektů 
Charity a především našich 
místních záměrů. Jak již víte, 
u všech dveří zazvonit nelze 
a tak jsme i letos nabídli 
možnost přispět do statické 
kasičky. Zde byla nabídka 
svěcené křídy s kalendářem 
a cukříkem jako poděkování 
za příspěvek. Kasičky jste  
mohli vídat od 2. ledna  
do 14. ledna 2024 na obecním 
úřadě ve Křemži, v Železářství 
pana Martina Išky, v Květinové 
síni Bromélia na místě 
zásilkovny a v kostele  

Tříkrálová sbírka 2024

sv. Michaela archanděla 
ve Křemži. Rádi bychom  
ještě jednou touto cestou 
poděkovali za vstřícný přístup 
majitelům či pracovníkům 
na jmenovaných místech.

Na tříkrálovou sbírku můžete 
i nadále přispívat během celého 
roku prostřednictvím online 
koledy, jednorázovou nebo 
trvalou dMs ve tvaru  
dMs Koleda 30 (nebo  
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Jako každý rok i letos p.čížková shrnula 
tříkrálovou sbírku v okolí a já přidám 
informace o brložsku. letošní koledování 
bylo dost mokré, ale myslím, že náladu 
koledníkům to neubralo a štědrost se opět 
projevila. v kasičce která byla na obecním 
úřadě +obchůzka byla částka 14.546 Kč,kasička 
z CooPu+ obchůzka vydala částku 13.161 Kč 
v Jaroníně se vybrala částka 3 887,- a sobotní 
obchůzka v Rojšíně a koledování před kostelem 
vyneslo částku 13.170 Kč.všem kdo přispěli 

R.Pőschlová

Za místní organizátory TKS 
Helena Čížková  

a Alena Nováková

I v letošním roce budou 
peníze z této sbírky pomáhat 
v Holubově, Křemži i Brloze 
rodinám, dospělým a dětem 
v tíživé životní situaci, 
zdravotně znevýhodněným. 
Záměry naší pomoci vychází 
z pozorování mnoha  
vnímavých lidí z našich obcí  
či farnosti a tak i nadále se 

na vás obracíme s prosbou 
o zamyšlení, kde ještě  
mohou vykoledované  
penízky udělat radost. 

Kdo máte nadšení a chuť 
se zapojit, hledáme krále 
a jejich doprovod (nad 15 let). 
Prosíme, neváhejte se připojit 
a kontaktujte nás.

věříme, že solidarita a ochota 
pomáhat se i nadále neztratí 
a každá koruna bude opět 
pomáhat tam, kde je potřeba.

velký díky,protože celková suma 44.764 Kč  
je opravdu krásná. Poděkování patří všem kdo 
přispěli, ale také koledníčkům kteří navzdory 
dešti nebo sněhu statečně koledovali. a právě 
sníh který v neděli napadl vytvořil úchvatnou 
kulisu fotografiím, které profesionální fotograf 
s brložskými koledníky nafotil pro Charitu. 
Pokud vše dobře dopadne můžeme se těšit, 
že příští rok budou na kalendáři,který při 
koledování dostáváte děti z Brloha. Ještě 
jednou všem děkuji a přeji krásné jarní dny. 
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opět po roce se začátkem  
ledna konal volejbalový  
turnaj pořádaný volejbalovou 
skupinou nadšenců  
z Nové vsi. Po vánočních 
svátcích bylo potřeba rozhýbat 
kosti, klouby, svaly a svaly 
převlečené za tukové zásoby. 
ti, kteří si dali novoroční 
předsevzetí více sportovat, měli 
příležitost se do toho položit 
pěkně zostra.

Na jedné straně nemocnost 
a na druhé rozepře v týmech 
se podepsaly na letošní nižší 
účasti, kdy se daly dohromady 
pouze čtyři družstva. Nová 
ves, vepřovky-Nová ves, Brloh 
a dobšice. v každém družstvu 
po čtyřech hráčích.

Přestože to byl vcelku nízký 
počet účastníků, sportovci 
nechtěli získat nic zadarmo. 

Proto bylo rozhodnuto, že se 
první část bude hrát stylem 
každý s každým, a poté 
dojde k play-off. Jedním 
z rozhodujících faktorů byla 
připomínka nejmenované 
sportovkyně, že by se  
po první části končilo příliš 
brzy a ona by musela  
vařit oběd.

Zápasy byly napínavé 
a do play-off šly proti sobě 
první s posledním a druhý 
s třetím. Brloh porazil vepřovky 
a dobšice udolaly Novou ves. 
Poté se hrálo o třetí místo  
mezi oběma týmy Nové vsi,  
kdy se zápas natolik vyhrotil,  
že se hrál i třetí rozhodující  
set, ve kterém zvítězil tým  
Nové vsi. diváci vytvořili 
nadšenou kulisu a především  
ti mladší fandili o sto šest  
svým favoritům.

Finálový zápas proběhl mezi 
stejnými týmy jako loni, 
Brloh-dobšice. o výskoky, 
bloky, smeče a prudká podání 
nebyla nouze. odveta za loňské 
vítězství dobšic se Brlohu 
podařila a on mohl slavit 
zasloužené první místo.

věříme, že si Novoroční 
odtučňovák všichni sportovci 
i fanoušci užili a těšíme se 
na příští rok, kdy snad bude 
menší nemocnost a o něco vyšší 
účast soutěžících týmů.

děkujeme ZŠ Brloh 
za propůjčení tělocvičny 
i nadšencům z Nové vsi 
a ostatním členům jejich 
realizačního týmu.

Novoroční odtučňovák 2024

Jana Němcová

tentokrát to nebude příliš 
lichotivý článek. tentokrát  
se nebude chválit a psát,  
jak jsme na Rojšínsku  
úžasní a skvělí. ale nemyslete 
si, drazí čtenáři, že se to týká 
jen Rojšína. I v Brloze,  
Křemži, Krumlově, Brně  
i Praze mají stejné problémy. 
ale popravdě, Brno ani Praha 
nás nezajímají. Bydlíme tady, 
v Rojšíně a okolí. a chceme,  
aby to u nás bylo hezké 
a přívětivé pro život.  
Nebo ne?

Všímálek

Rojšínská rokle

o co tedy jde? Byla jsem 
požádaná, že když jsem  
ten rojšínský „press“ (tisk),  
tak abych napsala něco  
o černé skládce v rojšínské 
rokli. Pokud nevíte, kde 
to je, tak se jedná o oblast 
v blízkosti bývalého kravína 
v Rojšíně, která by mohla 
být docela hezká. Je to rokle, 
kterou protéká potůček, 
rostou tam stromy, v jejichž 
korunách hnízdí a zpívají ptáci 
a v křovinách se schovávají 
srnky a zajíci. 

tedy, nevím, jak moc se 
schovávají, protože když 
do rokle vstoupí, už z ní nemusí 
vystoupit.

Je to totiž zakleté, tajemné 
místo, které láká podivně 
smýšlející individua rodu homo 
sapiens (člověka rozumného). 
Jak moc rozumného by se dalo 
polemizovat. Na onom místě, 
které by bylo docela hezké,  
se totiž rozrůstá skládka.  
ano! Je to tak! Fuj, rode  
homo sapiens, styď se!
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Nemáte káru? Máte sousedy 
(tím nemyslím, že jim odpad 
hodíte za plot). Každý se zná 
s každým. trochu milého slova, 
případně něco na benzín, naftu 
a jiné pohonné hmoty, když 
už to musí být, a jistě vám 
sousedi pomohou dopravit váš 
nepotřebný majetek do míst 
k tomu určených. 

takže, rode homo sapiens, 
existuje takzvaný sběrný dvůr. 
Máme ho i v Rojšíně – otevřen 
každý pátek od 16:00-16:15, 
případně jindy po domluvě 
na č.p. 18. sběrný dvůr je také 
v Brloze. Každý pátek od 15:00-
17:00 (letního času) a v sobotu 
sudého týdne od 9:00-10:00. 
existují popelnice na tříděný 
odpad – což by byl další 

Na daném místě, které by bylo 
opravdu příjemné pro život řady 
menších lesních či vodních 
živočichů, kde by si mohly hrát 
děti (přinejmenším dospělí 
zavzpomínat na svá dětská 
léta bez mobilů, kdy stavěli 
hráze a domky z větví) vyrostl 
hrad z rozbité staré toalety, 
obkladů koupelny, kartonů, 
lustru, spousty sutě, matrací, 
plastových lahví, kovových 
součástí, kdo ví z čeho a dalšího 
neidentifikovatelného odpadu. 

Jeden by z legrace řekl, že si 
alespoň lesní zvířátka mohou 
zajít na záchod. ale zvířátka 
porcelánové toalety nepotřebují. 
a nepotřebují ani plastové 
lahve, lustry a další  
lidské výrobky.

Bohužel i u nás na vsi nejspíš 
existují homo sapiens, kteří 
si myslí, že je přece jedno, 
kam co hodí, kteří přece 
nebudou vyvážet odpad tam, 
kam patří. Moc práce, lenost, 
strach z odhalení, že vlastní 
nepotřebný záchod, kbelíky 
od barev, proleženou matraci? 
Netuším.

Myslím, že i vy, čtenáři, 
potvrdíte moji domněnku,  
že nejen daný objekt 
porcelánové toalety, ale i vše, 
co bylo do rokle odloženo, do ní 
muselo být na něčem přivezeno. 
Na něčem, co mělo kola a možná 
i motor… takže, jaký je problém 
vyvést „bordel“ tam, kam patří, 
když už je jednou umístěn v/na 
dopravním prostředku? Žádný.
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Jana Němcová

dlouhý článek (plast jsou 
plastové věci a ne papírové 
kapesníky, ubrousky atd.). 
existují sběrné suroviny 
(např. na kov). existují skládky 
nebezpečného materiálu 
(stavební odpad).

ano, je mnoho homo sapiens 
ignorantus, ale ještě víc těch, 
kterým černá skládka jedna 
není. těch, kteří by si přáli 
a chtěli, aby rojšínská rokle 
nebyla životu nebezpečná.  
aby se v ní mohly volně 
pohybovat všechny druhy 
živočichů, aniž by si přivodily 
úraz, případně došly jisté 
záhuby a kusy suti, drátů, 
záchodových mís a kachliček je 
nepohřbily za živa, ani mrtva.

Na začátku dubna se koná 
po celé české republice 
akce pod názvem „Ukliďme 
česko“. ačkoli se jí oficiálně 
neúčastníme, tak jsme po tomto 
termínu sáhli a v sobotu  
6. 4. 2024 v 15.00 se bude 
konat úklid rojšínské rokle. 
snad budou příznivé podmínky 
a nezavalí nás přívaly 
nečekaného sněhu. 

věřím, že ruku k dílu přidají 
nejen ti, kteří se účastní většiny 
rojšínských akcí, ale i další 
obyvatelé osady.

a jelikož se černé skládky 
a odpadky v přírodě netýkají jen 
Rojšína, tak se obracím na vás 
čtenáři z Brloha, Jaronína, 
sedmi Chalup, Janského Údolí,  
Kovářova, Rychtářova 

i Kuklova, vyjděte ze svých 
domovů a pomozte zpříjemnit 
okolí vaší milované osady,  
či vesnice. Kdyby totiž nebyla 
milovaná, proč byste tam 
jinak žili? a když někdo něco 
miluje, tak se o to i hezky 
stará. a taková procházka 
s igelitovým pytlem v ruce, 
očima na stopkách a chutí  
něco udělat pro své okolí  
zahřeje i na duši.

Zkrácená verze:

Nevyhazujte svůj domácí  
a jiný „bordel“ do rokle 
v Rojšíně, ani jinam.  
Existuje sběrný dvůr apod.  
Kdo tam něco vyhodí,  
toho čeká spravedlivý trest 
a přinejmenším karma  
si ho najde!

dne 6. 4. 2024 v 15:00 se bude 
konat úklid toho největšího 
bince v rojšínské rokli.  
to znamená, že dorazí každý, 
kdo za něco stojí a přidá  
ruku k dílu. Howk!
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Efektivní využití energie ve vašem
rodinném domku je nejen šetrné
k životnímu prostředí, ale především
přináší značné úspory nákladů za
energie. Tepelná čerpadla, klimatiza−
ce, fotovoltaický ohřev vody nebo
fotovoltaická elektrárna jsou již 
častým pomocníkem mnoha do−
mácností. Na instalaci za −
řízení je v  současné době
vypsáno několik dotačních
titulů, tedy ani náklady na
jejich pořízení nemusí být
vysoké.

Tepelná čerpadla před−
stavují inovativní technolo−
gii, která využívá tepelnou
energii ze vzduchu, vody
nebo země a přeměňuje ji
na teplo pro vytápění vaše−
ho domova. Kombinace fotovoltaiky
a tepelného čerpadla umožňuje vy−
užívat vámi vyrobenou solární ener−
gii pro ohřev vody a pro vytápění.

Klimatizace v létě chladí a v zi−
mě topí na principu tepelného čer−
padla vzduch / vzduch. Jejím příno−

sem je jak využití přebytků
energie z výroby FVE pro chla−
zení vašeho domu během tep−
lých letních dnů, tak i přitápění
v  přechodném období, kdy 
ještě nemusíte zapínat hlavní
zdroj topení. Klimatizace pohá−
něna solární energií umožní

užívat si příjemného prostředí ve
svém domě bez obav z vyšších
energetických nákladů.

Díky vlastní výrobě elektřiny
z fotovoltaických panelů snižujete
svou závislost na dodavatelích ji−
ných zdrojů energie, například na

plynu, a snižujete své
měsíční účty za pro −
vozní náklady. Panely
mohou sloužit jak
k  výrobě elektrické
energie, tak jen na
ohřev teplé užitkové
vody, která je jedním
z  největších žroutů
energie v domácnosti.

„Pokud již vlastníte fotovoltaické
panely a využíváte sluneční energii
k výrobě elektřiny nebo se k instalaci
právě chystáte, je čas zvážit další
krok k maximalizaci jejich přínosů.“,
říká Ing. Milan Kostečka, jehož firma
je v jižních Čechách předním doda −

 vatelem tepelných čerpadel, klima−
tizací a nově také fotovoltaiky pro
ohřev teplé užitkové vody či pro vý−
robu elektrické energie s více něž
30letou historií. Instalace tepelného
čerpadla pro vytápění či klimatizace
pro chlazení / přitápění je skvělým
způsobem, jak efektivně využít každý
sluneční paprsek.

Odborníci z firmy Kostečka Vám
zdarma zpracují návrh na řešení
využití zdrojů tepla a energie
na míru tak, aby bylo vhodné pro
Váš dům. Pomohou s  vyřízením
dotace a většinu zboží mají 
skla dem. Bezstarostný servis je
samozřejmostí.

Rádi Vám připravíme návrh 
zařízení ZDARMA.

Pomůžeme s vyřízením DOTACE.
Pošlete nám poptávku na:

www.kostecka.net
nebo volejte 606 60 60 60

Strakonice plánují pro tento rok
schodkový rozpočet s příjmy 
650,2 milionu a výdaji 751,4 mi −
lionu korun. Schodek 101,2 mili−
onu pokryjí z prostředků z minu−
lých let. Největší investicí bude
oprava Volyňské ulice na tahu I/4.
Radní meziročně asi o desetinu
navýšili částku na energie pro
městské organizace.

„Naše město vloni plánovalo vý−
daje 704 milionů, část z nich pře −
vedlo na nový rok. Kapitá lové výdaje
budou téměř 200 mi lionů“, uvedla
vedoucí finanč ního odbo ru Jitka
Šochmanová.

„Navrhli jsme všechny investice
tak, aby byly reálné. Bude určitě tře−
ba oprava Volyňské, jsou na ni pře−
vedené nějaké peníze z prostředků
minulých let. Hlavně už se modlíme,
aby to bylo za námi, protože to
strašně omezí provoz ve Strako −
nicích, což bude nepříjemné jak pro
občany, tak pro podnikatele a pro
projíždějící. Potřebujeme tu opravu,
aby byl na dlouhá léta pokoj.
Důležité jsou ale i investice do škol
a školek, jejichž současný stav

neod povídá potřebám dětí,“ řekl
starosta Břetislav Hrdlička.

Oprava Volyňské ulice, tedy části
silnice I/4, začne v březnu. Výbě −
rové řízení vyhrála firma Eurovia CS
s cenou 146,1 milionu. Město z to−
ho zaplatí téměř 91 milionů a zbytek
Ředitelství silnic a dálnic. Jde o jed−
nu z největších investic města za
poslední léta, pro rok 2024 počítá
radnice s 85 miliony korun. Silnice
I/4 vede z Prahy do jihozápadních
Čech a dál do Německa. Oprava
potr vá do roku 2025.

„V roce 2024 vybudujeme kana −
lizaci, vodovod a následný rok asfal−
ty. Zatím se počítá s částečnou uza−
vírkou,“ uvedl místostarosta Rudolf
Oberfalcer s tím, že město v příštím
roce začne stavět také novou ha −
sičskou zbrojnici v někdejším areálu
správy a údržby silnic, kde dnes
sídlí odbor dopravy. Bude to investi−
ce za 43 milionů, příští rok město
utratí zhruba 30 milionů.

Splátky úvěrů budou v tomto roce
17,4 milionu, spadají do nich peníze
za koupi pivovaru nebo na čistírnu
odpadních vod. (pru)

Strakonice se schodkem

Kombinovat klimatizaci, tepelné čerpadlo a fotovoltaiku 
se vyplatí a přináší tepelnou pohodu
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500 g těstovin (kolínka),  
200 ml smetany ke šlehání,  
200 g goudy nebo ementálu,  
4 silné plátky šunky,  
1 hrst strouhanky,  
25 g strouhaný parmazán,  
sůl, pepř, jarní cibulka

těstoviny uvařte ve vroucí 
osolené vodě podle návodu 
na obalu akorát na skus,  

530 g hladké mouky,  
180 g hrubé mouky, 4 vejce,  
80 g cukru krupice, 20 g rumu, 
120 g změklého másla,  
300 g mléka, 40 g droždí,  
6 g soli, 1 l oleje na smažení,  
50 g moučkového cukr 
na posypání a vanilkový krém 
na plnění  

Vanilkový krém:  
300 g mléka, 120 g smetany 33%,  
50 g másla, 70 g cukru krupice, 
10 g vanilkového cukru  
(lepší je pravá vanilka),  
25 g kukuřičného škrobu,  
1 vejce M

všechny ingredience dejte 
do kastrůlku a zvolna za stálého 
míchání povařte 2 minuty 
na hladký krém, přikryjte 
folií těsně na krém a nechte 
vychladnout. Před plněním 
lehce stěrkou promíchejte.
  

…a teď něco na zub

tzv. al dente. slijte je  
a nechte okapat v cedníku.

Mezitím v pánvi  
na nízkém stupni pomalu 
přiveďte smetanu k varu.  
sýr nastrouhejte  
a za stálého míchání  
ho rozpusťte v horké  
smetaně, vznikne hladká 
omáčka.

Poslední dva recepty poslala Marta Tomanová,  
a jak píše, vyzkoušela recepty gastronomických mistrů.  
oba byly výborné a opravdu stojí za vyzkoušení.

Mléko a hrubou mouku 
smíchejte s droždím 
a nechte 30 minut přikryté 
vykynout. Přidejte ostatní 
ingredience a vypracujte 
(nejsnáze v robotu) hladké 
nelepivé těsto (to trvá asi  
25 minut). Nechte ho  
asi 30 minut lehce nakynout, 
poté ho rozdělte na dílky 
po 50 g (važte je, aby se 
stejně smažily) a dobře 
zakoulejte. Na pomoučené 
ploše je nechte přikryté 
utěrkou nakynout do dvou 
až trojnásobného objemu. 
v hrnci rozehřejte řepkový 
olej  sahající do výšky asi 4 cm 
na 170 °C a koblihy do něj 
opatrně vkládejte nakynutou 
stranou směrem dolů. Pokud 
smažíme při nižší teplotě, 
koblihy nasáknou olejem a jsou 
těžké a mastné. Pokud při vyšší, 
rychle ztmavnou, prostředky 

ale zůstávají syrové. 
Pořídit si teploměr je 
v tomto případě absolutně 
důležité,“ upozorňuje slavný 
cukrář. 

smažte z každé strany 2 minuty 
dozlatova. opatrně je vyjměte 
a na plechu s papírovými 
ubrousky je nechte okapat 
a zchladnout. Poté do nich 
z boku (ve světlém proužku) 
udělejte ostrým nožem díru 
a koblihy naplňte krémem 
za pomoci cukrářského sáčku. 
Pocukrujte a podávejte.
a jak je to s tím světlým 
proužkem po obvodu 
koblih? ten je podle Josefa 
Maršálka velmi důležitý: „Bílý 
proužek je indikátor toho, že 
těsto bylo perfektně zaděláno, 
zakouleno a také mělo největší 
možný objem předtím, než se 
vkládalo do oleje. Indikuje také 
to, že olej měl správnou teplotu 
při smažení a kobliha nebude 
hutná a mastná, ale nadýchaná, 
přesně tak, jako koblihy 
mají být. Je to jemné kynuté 
smažené pečivo a zároveň 
obrovská delikatesa.

sýrovou omáčku odstavte.  
Jarní cibulku a šunku  
nakrájejte nadrobno  
a vmíchejte do omáčky.  
Na závěr přidejte do omáčky 
okapané těstoviny. osolte, 
opepřete a promíchejte.

troubu předehřejte na 200 °C. 
těstoviny vsypte do zapékací 
mísy, uhlaďte povrch a posypte 
je strouhankou a strouhaným 
parmazánem. Zapečte v troubě 
dozlatova asi 15–20 minut.

Vynikající koblihy s vanilkovým krémem 
podle Josefa Maršálka

Zapečené těstoviny se šunkou a sýrem  
podle Zdeňka Pohlreicha
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Obec Holubov a Agentura ochrany přírody a krajiny České republiky, 
regionální pracoviště jižní Čechy, Správa CHKO Blanský les 

2024
Program pravidelného přednáškového cyklu 
Informačního střediska CHKO Blanský les – Holubov

PROGRAM NA 2. ČTVRTLETÍ

11. dubna (čtvrtek od 18:00 v IS Holubov) – přednáška a cestovatelské promítání
Mgr. Jitky Štěrbové (AOPK České Budějovice): Korea.

20. dubna (sobota od 8:30 v Č. Krumlově) – Pochod Blanským lesem. Tradiční
exkurze pro náročnější turisty po krásách Blanského lesa od západu na východ.

28. dubna (neděle od 13:00 v Brloze) – Naučná stezka Brložsko. Ze série
exkurzí POJĎTE S NÁMI DO PŘÍRODY, POZNEJTE S NÁMI BLANSKÝ LES.

16. května (čtvrtek od 18:00 v IS Holubov) – přednáška Mgr. Martina Gaži
(Národní památkový ústav): Vltavská kaskáda vodních děl z pohledu památ-
kové péče.

19. května (neděle od 13:00 v Srníně) – Naučná stezka Granátník. Ze série
exkurzí POJĎTE S NÁMI DO PŘÍRODY, POZNEJTE S NÁMI BLANSKÝ LES.

26. května (neděle od 10:00 v Holubově) – Den Blanského lesa aneb Trh
lokálních produktů v Holubově. Stánky, divadlo, aktivity pro děti, pidi-exkurze.

23. června (neděle od 13:00 ve Vyšném) – Naučná stezka Vyšenské kopce. Ze
série exkurzí POJĎTE S NÁMI DO PŘÍRODY, POZNEJTE S NÁMI BLANSKÝ LES.
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Luštění  
s medvědem

v každém čísle Zpravodaje vám přinášíme jeden obrázek (uprostřed křížovky)  
z našeho brložského regionu a vaším úkolem je určit, kde se nachází.  
tentokrát je trochu změna a jedná se o historickou fotografii a chceme vědět,  
jaké místo je na fotce.

K tomu si ještě vyluštíte křížovku, jejíž tajenka se též váže k naší obci.  
Pak stačí vše napsat a přinést do knihovny, vhodit do schránky na oÚ nebo poslat poštou  
či e-mailem knihovna@obecbrloh.cz, a to do konce května - Nezapomeňte na zpáteční adresu!

tentokrát se dozvíme něco o rojšínské kapli:

„uprostřed vesnice Rojšína, nalézá se dosti veliká kaple slohu romanského a jest kolem ještě nízkou zdí 
obklopená. v 1. TAJENKA samé nalézá se jeden oltář, nad vchodem, pak kruchta na níž malý positiv 
umístěn jest. Nad kruchtou samou vypíná se 2. TAJENKA věž, v níž zvonek visí. Kaple sama, při níž 
sachristie chybí, má svoje roucha mešní a jiné potřeby kostelní. Kolem roku 1844. umínili si občané 
Rojšínští ku radě rodáků zdejších velebných pánů P. Filipa Klimeše, bibliotekáře kláštera tepelského, 
a Josefa Bumby, potomního faráře a biskupského vikáře, os. děkana Kamenno-Újezdeckého postaviti 
uprostřed návsi kapli. Když pak příspěvky, hlavně ale od P. Klimeše se sešly, vystavena dne  
16. března 1846. zakládající 3. TAJENKA za přítomnosti místního duchovního pastýře vojtěcha Jakeše, 
a patronních úředníků z č. Krumlova, a podepsána byla od 14 rolníků zdejších, v níž se tito zavazují 
obstarati ze svého veškery potřeby a opravy svatyně této.“

Tři úspěšní vylosovaní výherci dostanou jako dárek vonnou svíčku za své správné odpovědi.

tentokrát došlo 5 správných odpovědí.. losování se ujala paní anna Brožová.  
výherci jsou následující: pan Jan Baier, pan Josef Filip a paní Dana Sklářová – všichni z Brloha. 

srdečně blahopřejeme! výhra je pro vás připravena v knihovně.

Jak dopadlo luštění z minulého čísla? 

Fotografie uvnitř křížovky: Pohled na cestu k sakristii na Kostele sv. Šimona a Judy

tajenka z křížovky zněla: 1. CHŘIPKová ePIdeMIe 

    2. Husí veJCe
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Křížovka byla vytvořena v programu Crosswords - ItPro CZ -http://crosswords.itpro.cz



Kulturní akce  
na jaro 2024

čtvrtek 25. 4. 2024 od 18:00 – 9. třída ZŠ Brloh

JiŽNÍ AMERiKA
Cestovatelská přednáška s vojtěchem Kubelkou

Neděle 28. 4. 2024 od 13:00

EXKURZE PO TRASE NAUčNé STEZKy BRLOŽSKO
Pořádá CHKo Blanský les

Úterý 30. 4. 2024 od 18:00 – u kampeličky

STAVěNÍ MáJE
čarodějnický lampionový průvod

sobota 12. 5. 2024 od 15:00

UTOPENé DěJiNy, aneb o rybníkáři Kubovi a bábě Slepičkové
Zahraje hudebně-divadelní skupina Rybníkáři

sobota 18. 5. 2024 od 16:00 – Kd Brloh

DiSKOTéKA PRO DěTi

Květen 2024 – kino Brloh

hOLKA ODJiNUD
Premiéra divadelní hry. Hraje místní ochotnická jednota

Neděle 2. 6. 2024  od 14:00 – fotbalové hřiště v Brloze

DěTSKÝ DEN

sobota 15. 6. 2024 – kino Brloh

NOčNÍK
Koncert místní bluegrassové kapely

červen 2024 – klášter Kuklov

KONCERT ZPěVáčKŮ Z BRLOhA

sobota 22. 6. 2024 od 19:00 – Kd Brloh

hOSPODSKÝ KVÍZ

Bližší informace o kulturních akcích se dozvíte z plakátů a na internetových  
a facebookových stránkách obce www.obecbrloh.cz.


